



**សង្គមស៊ីវិលសកម្ម – យុទ្ធសាស្ត្រផ្តោតរបស់អាយស៊ីស៊ី**

សម្រាប់ អង្គការអាយស៊ីស៊ី អង្គការសង្គមស៊ីវិលផ្សេងៗដូចជា អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល សមាគម និងស្ថាប័នសាសនាជាដើម ត្រូវបានរៀបចំឡើងដើម្បីជំរុញការងារសង្គមស៊ីវិល ក្នុងការសម្រេចបាននូវយុទ្ធសាស្ត្រអភិវឌ្ឍន៍ជាតិ និងការកែលំអរនៅថ្នាក់មូលដ្ឋានផ្សេងៗទៀត។ យោងតាម យុទ្ធសាស្ត្រ ផ្តោតទី២របស់អាយស៊ីស៊ីដែលផ្តោតលើ "សង្គមស៊ីវិលសកម្ម" អាយស៊ីស៊ី ចង់ឃើញ អង្គការសង្គមស៊ីវិលមានសមត្ថភាព និងមានការលះបង់ខ្ពស់ ដើម្បីបម្រុងផ្គត់ផ្គង់ ចូលរួម និងឆ្លើយតបទៅនឹងបញ្ហាប្រឈមនានានៅក្នុង សង្គមឱ្យបានទាន់ពេលវេលា។ គម្រោងវិវាយឌីជី (គម្រោង អភិវឌ្ឍន៍ សមាហរណកម្មភូមិ) របស់អាយស៊ីស៊ី គឺជាឧទាហរណ៍មួយនៃការធ្វើ អន្តរាគមន៍បែបអភិវឌ្ឍន៍ ដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីធ្វើការដោយ ផ្ទាល់ជាមួយក្រុមជំនុំក្នុងសហគមន៍ដើម្បីឱ្យពួកគាត់បានចូលរួមចំណែក យ៉ាងសកម្មក្នុងការកែលំអរដីវិភាគរបស់អ្នកភូមិ និងសង្គមស៊ីវិល របស់ពួកគេ។

គម្រោងវិវាយឌីជី កំពុងតែអនុវត្តវិធីសាស្ត្រស្នូលចំនួនពីរដើម្បី ពង្រឹងសិទ្ធិអំណាច និងផ្តល់ការណែនាំទៅដល់អង្គការសង្គមស៊ីវិលសកម្ម។ វិធីសាស្ត្រស្នូលទីមួយគឺជាការបង្កើតនូវ ក្រុមអ្នកអនុវត្ត (ស៊ី.អូ.ភី) ដែលត្រូវបានរៀបចំឡើងជារៀងរាល់ឆ្នាំដោយក្រុមការងាររបស់ គម្រោង វិវាយឌីជី។ ស៊ី.អូ.ភី គឺជាវេទិកាមួយដែលអ្នកដឹកនាំក្នុងសហគមន៍ដូចជា គ្រូគង្វាល អាចធ្វើការចែករំលែកគំនិត ចំណេះដឹង និងការអនុវត្តល្អៗ ជាមួយគ្នាទៅវិញទៅមក ដែលជម្រុញឱ្យមានការបំផុសគំនិត និងការឆ្លុះ បញ្ចាំង ដើម្បីបង្កើតគំនិតផ្តួចផ្តើមក្នុងសហគមន៍បន្ថែមទៀតសម្រាប់ការ ធ្វើឱ្យសហគមន៍កាន់តែប្រសើរឡើង។ គំនិតផ្តួចផ្តើមក្នុងការបង្កើត ស៊ី.អូ.ភី ត្រូវបានផ្តួចផ្តើមឡើងដោយ គម្រោងវិវាយឌីជី នៅក្នុងឆ្នាំ២០១៣។ ដំបូងឡើយ វេទិកា ស៊ី.អូ.ភី មានទំហំតូចដោយសារតែអ្នកចូលរួមភាគ ច្រើនគឺជាគ្រូគង្វាលនៅក្នុងសហគមន៍ ហើយចូលរួមភាគច្រើនសម្រាប់ តែធ្វើការចែករំលែកបទពិសោធន៍ និងរៀនពីគ្នាទៅវិញទៅមកតែ ប៉ុណ្ណោះ។ មកដល់ពេលនេះ ស៊ី.អូ.ភី បានរីកចម្រើនខ្លាំង ហើយឥឡូវ នេះ មានការចូលរួមពីអាជ្ញាធរថ្នាក់មូលដ្ឋាន ដូចជាមេភូមិ និងភាគីពាក់ ព័ន្ធដទៃទៀត ដែលមានចំណាប់អារម្មណ៍ក្នុងការអភិវឌ្ឍសហគមន៍របស់ ពួកគាត់។ នៅក្នុងវេទិកា ស៊ី.អូ.ភី ដែលបានធ្វើឡើងនៅខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៩ នេះ (សូមមើលរូបថតខាងលើ) គ្រូគង្វាលបានចូលរួមកាន់ តែច្រើនឡើង ក្នុងការធ្វើការសម្របសម្រួល និងដឹកនាំវេទិកានេះ ដែល បង្កឱ្យមានការរីករាលដាល បែបវិជ្ជមានកាន់តែខ្លាំងឡើងនៃវិធីសាស្ត្រ ស៊ី.អូ.ភី មួយនេះ។

កាលពីខែកញ្ញាថ្មីៗនេះ អ្នកចូលរួមវេទិកា ស៊ី.អូ.ភី ម្នាក់បាន បញ្ចេញយោបល់ថា "ខ្ញុំមានអារម្មណ៍ថា គ្រូគង្វាលក្នុងសហគមន៍មាន ចំណេះដឹងច្រើន អំពីការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ និងអំពីដីវិភាគរបស់នៅដែល មាននិរន្តរភាព។ វាក៏ជាការលើកទឹកចិត្ត និងជម្រុញទឹកចិត្តផងដែរនៅ ពេលដែលបានឃើញអ្នកដឹកនាំវ័យក្មេងម្នាក់ បានខិតខំរៀនរយ្យជំនាញ មក ពីក្រុមជំនុំផ្សេងៗគ្នានៅក្នុងសហគមន៍របស់គាត់ដើម្បីចូលរួមក្នុង ការកែលម្អសហគមន៍។"

វិធីសាស្ត្រទីពីរ ដែលបានប្រើប្រាស់ដោយ គម្រោងវិវាយឌីជី គឺការបង្កើតនូវ ក្រុមជំនុំសហគមន៍នៅកម្ពុជា (ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម)។ គោលបំណងរបស់ ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម គឺដើម្បីធានាបានថាការគាំទ្រដែល ផ្តល់ដោយ គម្រោងវិវាយឌីជី ទៅដល់សហគមន៍គោលដៅនឹងត្រូវរក្សា ឱ្យបានស្ថិតស្ថេរ បន្ទាប់ពី គម្រោងវិវាយឌីជី ត្រូវបានបញ្ចប់ក្នុងរយៈ ពេលប៉ុន្មានឆ្នាំខាងមុខទៀត។ ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម គឺកំពុងតែដើរតួយ៉ាង សកម្ម ក្នុងការរក្សាបាននូវភាពជាដៃគូសន្តិភាព និងការសហការគ្នាប្រកប ដោយផ្លែផលនៅក្នុងស្ថាប័នសាសនានិងសហគមន៍គោលដៅរបស់ខ្លួន។ ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម កំពុងតែចូលរួមចំណែកដល់ការប្តេជ្ញាចិត្ត និរន្តរភាព និងភាពជាម្ចាស់ការ ចំពោះរាល់ការកែលម្អដែលបានធ្វើឡើងនៅក្នុង សហគមន៍គោលដៅរបស់ពួកគាត់។ ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម ក៏កំពុងតែប្រើ ប្រាស់បណ្តាញរបស់ខ្លួនជាមួយនឹង ស៊ី.ស៊ី.អឹម នៅស្ថិតកម្រិតថ្នាក់តំបន់ អាស៊ីអាគ្នេយ៍ ដើម្បីធ្វើការផ្លាស់ប្តូរចំណេះដឹង និងបទពិសោធន៍ ក៏ដូច ជាសម្រួលដល់ការបណ្តុះបណ្តាលឆ្លងប្រទេសផងដែរ។ ម្យ៉ាងវិញទៀត ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម បានបង្កើតបណ្តាញជាមួយអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាល ផ្សេងទៀតនៅក្នុងថ្នាក់មូលដ្ឋាន ដើម្បីទាញយកនូវជំនួយ និងការគាំទ្រ បន្ថែមទៀត។

ការងាររបស់ ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម ដូចដែលបានរៀបរាប់ខាងលើ នេះត្រូវបានអនុវត្តឡើងដោយផ្អែកលើចក្ខុវិស័យ បេសកកម្ម និងគុណ តម្លៃរបស់ខ្លួន។ ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម ចង់ឃើញថាក្រុមជំនុំនិងសហគមន៍ មូលដ្ឋាន អាចរស់នៅ និងធ្វើការជាមួយគ្នាប្រកបដោយសុខដុមរមនា តាម រយៈកិច្ចសហប្រតិបត្តិការរួមគ្នាដែលផ្តោតលើភាពស្មោះត្រង់។

ឆ្ពោះទៅពេលអនាគត អាយស៊ីស៊ី ជឿជាក់ថា ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម មានសមត្ថភាពនិងមានការលះបង់ ដើម្បីបំពេញតាមចក្ខុវិស័យ និង បេសកកម្មរបស់ពួកគេ។ ស៊ី.ស៊ី.អឹម.ខេម នឹងក្លាយទៅជាអ្នកសម្រប សម្រួលមួយដ៏សំខាន់ ទៅកាន់អង្គការសង្គមស៊ីវិលក្នុងស្រុកក្នុងការបង្ក ភាពសកម្មសម្រាប់ធ្វើការអភិវឌ្ឍសហគមន៍ឱ្យមាននិរន្តរភាព ក៏ដូចជា មានភាពធន់ ដើម្បីជំនះ រាល់បញ្ហាប្រឈមរបស់សង្គមនាពេល អនាគត។